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OLEN terveysalan kasvustrategian vah-
va kannattaja. Terveysalalle on luotava 
myönteinen ja vakaa ympäristö houkut-
telemaan investointeja ja osaajia. 

Aluehallintouudistus on vaaranta-
massa tätä kasvustrategiaa ja siinä on 
edelleen ratkaisematta, miten sosiaali- ja 
terveydenhuollon tutkimus rahoitetaan. 
Uudistus on suuri riski innovaatioille, Hel-
singin ja Uudenmaan sairaanhoitopiirin 
huipputasoiselle yliopistolliselle tutki-
mukselle sekä hoidolle.

Suomesta on tehtävä kansainvälisesti 
tunnettu terveysalan tutkimus- ja inno-
vaatiotoiminnan, investointien ja uuden 
liiketoiminnan edelläkävijä. Tällä hetkellä 
erityisen tärkeää olisi kehittää digitaalisia 
terveydenhuollon palveluita. Maahamme 
tulisi laatia terveysalan teknologiaa kos-
keva strategia.

SARI SARKOMAA,
kansanedustaja, Kansallinen Kokoomus
Helsingin vaalipiiri

Uusien hyvinvointialueiden järjestäytymisen kynnyksellä kysyimme 
alueellisilta vaikuttajilta, voisiko terveysala olla kunnille ja 
alueille erityinen kasvun ja hyvinvoinnin vauhdittaja. Entä miten 
tutkimustoiminnalla ja terveysalan innovaatioilla luodaan vaikuttavaa 
terveydenhuoltoa ja hyvinvointia kuntalaisille eri Suomen alueilla?  

Terveysalasta  
alueellinen  
kasvun vauhdittaja
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TERVEYSALAN yritykset ja innovaatiot 
tuovat mukanaan uusia työpaikkoja ja 
verotuloja, mikä vauhdittaa kasvua ja 
tuo lisäeuroja myös aluetalouteen. Laa-
ja yksityisen puolen terveysalan palve-
lutarjonta on hyvä tuki julkisen puolen 
terveyspalveluille. Keski-Suomessa on jo 
useita hyvinvointialan kasvuyrityksiä.

Koska väestömme ikääntyy ja tervey-
denhuollon palveluiden käyttämisen 
tarve kasvaa, on mahdollistettava yhä 
enemmän lääketieteen läpimurtoja tut-
kimustoimintaan panostamalla. Uudet 
lääketieteen innovaatiot auttavat arki-
päivän elämässä ja lisäävät hyvinvointia. 

Keski-Suomessa panostetaan TKI-toi-
mintaan vuosittain merkittäviä summia,  
jolla tuetaan osaamisen kasvua, hyvin-
voinnin laadun kehittämistä ja työllisty-
mistä.

PETRI HONKONEN,
kansanedustaja, Keskusta
Keski-Suomen vaalipiiri

JULKINEN terveydenhuolto ei selviä il-
man järkevää ja tasapainoista kumppa-
nuutta yksityisen ja kolmannen sektorin 
palveluntuottajien kanssa. Kela-korvaus-
järjestelmän lakkauttamisen sijaan on 
kehitettävä palvelusetelien käyttöä. Siten 
asiakkaat pystyvät valitsemaan itselleen 
sopivan palveluntuottajan, joka turvaa 
palveluiden riittävyyttä sekä vauhdittaa 
alan kasvua. 

Tietopohjaista hoitoa ja tiedolla joh-
tamista on vahvistettava riittävän var-
haisen hoidon takaamiseksi ja tervey-
denhuollon kustannusten hillitsemiseksi. 
Tutkimus on tuotava vahvemmaksi osaksi 
terveydenhuoltoa.

Kuopion yliopistolla tehdään jatkuvasti 
käytännönläheistä terveysalan tutki-
mustyötä. Koko alueen kampus (mukaan 
lukien KYS, yliopisto, ammattikorkea-
koulu ja 2. asteen koulutus) tarjoaa erin-
omaisen klusterin terveysalan osaamisen 
kehittämiseen. 

SARI ESSAYAH,
kansanedustaja, puheenjohtaja, 
Suomen Kristillisdemokraatit
Savo-Karjalan vaalipiiri

SUOMESSA on erinomaiset mahdollisuu-
det pärjätä terveysalan kansainvälisessä 
kilpailussa. Lääkekehityksessä uinuu val-
tava taloudellinen potentiaali, joka pitäisi 
hyödyntää. On hyvä, että kansallinen lää-
kekehityskeskus on kirjattu hallitusohjel-
maan, sillä se tarjoaa erittäin kustannus-
tehokkaan ja toimivan tavan synnyttää 
uutta vientiä Suomeen.

Varsinais-Suomessa piilee kansallisesti 
verrattain suurta terveysalan osaamista 
ja innovatiivisuutta. Enemmistö Suomen 
kansainvälisille lääkemarkkinoille kehi-
tetyistä lääkeinnovaatioista on peräisin 
Turusta. HealthTurku on Suomen joh-
tava lääketeollisuuden, diagnostiikan 
ja terveys teknologian osaamiskeskus ja 
elintarviketutkimuksen edelläkävijä. 

EEVA-JOHANNA ELORANTA,
kansanedustaja, SDP
Varsinais-Suomen vaalipiiri
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VÄESTÖN ikääntyessä terveyspalveluiden 
kysyntä kasvaa, ja siihen vastaaminen 
edellyttää innovointia ja uusien yritysten 
perustamista. Tämä luo uusia työpaikkoja, 
tukee alueellista kasvua ja auttaa kuntia 
taloushaasteissa. Terveysalan veto- ja pi-
tovoimaa tulee vahvistaa, jotta tekijöitä 
riittää myös tulevaisuudessa. 

 Kilpailukyvyn ylläpitämisen näkökul-
masta tutkimustoiminta on välttämä-
töntä. Palveluiden, rokotteiden ja lääk-
keiden kehittämiseksi tehdään jatkuvasti 
vaikuttavaa tutkimustyötä. Digitaalisuus 
edistää palveluiden saavutettavuutta ja 
lisää hyvinvointia. 

 Solu- ja geeniterapialääkkeitä valmis-
tava FinVector suunnittelee Kuopioon 
uutta lääketehdasta, joka on merkittävä 
ja erittäin tervetullut investointi koko 
talousalueelle. Toteutuessaan se toisi 
noin 100 uutta työpaikkaa ja olisi indi-
kaattori vahvasta osaamisesta.  
 
HARRI AUVINEN, 
varakansanedustaja,  
Vihreät 
Savo-Karjalan vaalipiiri 

SUOMI on terveysalalla ”high-end- 
markkina” ja myös hyvä kokeilumarkkina 
innovatiiviselle teollisuudelle. Lääkealan 
merkitys Suomen taloudelle on viimeisen 
10 vuoden aikana melkein kaksinkertais-
tunut. Tulevaisuudessa varsinkin yksi-
löllisten hoitojen tarve korostuu, joten 
tarvitsemme yhä enemmän panostusta 
uusiin ratkaisuihin, sovelluksiin, toiminta-
malleihin ja innovaatioihin. 

Tampereen yliopistollisessa sairaa-
lassa (TAYS) keskitytään hoidon ohella 
lukuisiin uusin tutkimus- ja kehityshank-
keisiin. Tampereen seutu on ollut pitkään 
terveys alan osaamiskeskittymä, ja mai-
nitsemisen arvoisia alueen instituutioista 
ovat ainakin Tampereen Biopankki, 
 Taysin syöpäkeskus, Sydänsairaala, Coxa 
ja Fimlab. Lisäksi alueella on paljon lääke-
tieteellisen tekniikan kannalta  synergistä 
osaamista. 

SAKARI PUISTO,
kansanedustaja, Perussuomalaiset
Pirkanmaan vaalipiiri

UUSIA työhyvinvointia parantavia ja 
hoitoalan kuormittavuutta vähentäviä 
innovaatioita kaivataan koko ajan lisää. 
Ne alueet ja kunnat, jotka uskaltavat 
yhdessä yritysten ja tutkimusmaailman 
kanssa tarttua tähän kehittämispoten-
tiaaliin, saavat aikaan suurta myynti- ja 
markkina-arvoa sisältäviä keksintöjä ja 
toimintamalleja.

Ikäihmisten elämää tulisi helpottaa 
panostamalla uusien apuvälineiden ja 
digitaalisten tukijärjestelmien kehittämi-
seen, myös perifeerisille alueille. Oulussa 
on jo panostettu kotihoidon digitaalisten 
palveluiden kehittämiseen, jotta asiak-
kaisiin olisi pidemmilläkin välimatkoilla 
säännöllinen ”näkö- ja puheyhteys” tur-
vaamassa ikäihmisten kotona asumista, 
lääkehuoltoa ja yleistä selviytymistä.

MERJA KYLLÖNEN, 
kansanedustaja, Vasemmistoliitto
Oulun vaalipiiri


